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Ansøgning til folkeoplysningsudvalget 
 

Opgradering af rekvisitter og grej 
 
Idrætsanlægget råder over forskelligt udstyr og grej som lånes ud til de folkeoplysende 
foreninger i forbindelse med idrætsstævner, kulturelle arrangementer og forskellige 
andre events. 
 
Der er et naturligt slid på de udlånte effekter, og da vi ikke tage kan tage en lejepris for 
udstyret, bliver det løbende en udfordring på anlæggets budget at vedligeholde og 
forny effekterne. 
 
Vi har desuden en stor efterspørgsel fra folkeoplysende foreninger til at bruge Valhal og 
Raasigvang i forbindelse med workshops, foredrag og andre aktiviteter. Derfor ønsker vi 
at opgradere lokalerne med lyd og av-udstyr så det kan imødekomme de ønsker. 
 
I svømmehaller deles foreninger, skoler, aftenskoler og offentlige gæster om de 
forskellige rekvisitter til undervisning og leg. De trænger begge steder til en opgradering 
og vi søger derfor om midler til dette 
 
Vi søger derfor udvalget om bevilling til udskiftning/indkøb af følgende effekter, så vi 
fortsat har grej til udlån. 
 
I prioriteret rækkefølge: 
 
Udskiftning af tag og sider på vores pop-up pavilloner:   15.000 kr. 
 
3 stk Mobile lyd-anlæg udlån    36.000 kr. 
 
Lyd/AV-anlæg Valhal     25.000 kr. 
 
AV/Udstyr til Raasigving SIK    15.000 kr. 
 
24 stk Klapborde til arrangementer   26.000 kr. 
 
Rekvisitter til svømmehaller    20.000 kr. 
 
 
Ansøgning til rekvisitter og grej i alt   137.000 kr. 
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Fyraftensmøde for fodboldklubber og fagfolk 
 
Vi kunne godt tænke også at samle alle interessenter omkring vores boldbaner til et 
fyraftensmøde hvor hortonom Karin Normann, kigger ind i fremtidens udfordringer og 
muligheder omkring drift og pleje af naturgræsbaner. 
 
Indhold af oplægget - En brydningstid 
I øjeblikket sker der mange forskellige ting på flere fronter, da klimaet udfordrer driften på 
flere parametre, ny teknologi er på vej og der kommer strammere lovgivning omkring 
kunstgræsbaner og brugen af pesticider.  
Fællesnævneren for flere af de nye tiltag er, at vi først lige er gået i gang med at finde 
alternativer til de metoder, vi har brugt i årevis.  
Det betyder, at vi langt hen ad vejen ikke har færdige løsninger, som fungerer i driften 
endnu. Det er et dilemma på flere punkter – tænk bare på tørken i år.   
Ud fra dette kunne jeg f.eks. komme rundt om følgende trends: 

 
o Klimaændringer og nye mønstre i græsplejen 

▪ Nedbør, tørke – Et tveægget sværd hvordan løser vi det dilemma?  
▪ Græsarter – hvilke skal vi bruge i fremtiden? Hvad forskes der i 

lige nu? 
▪ Sygdomme/skadedyr – Nye sygdomme og skadedyr uden kemi – 

hvordan håndterer vi det? 
▪ Vanding – Hvad sker der rundt i kommunerne/golfverdenen? 
 

o Ny teknologi 
▪ Erfaringer med robotter i driften: klippe- og opstregningsrobotter 
▪ Hvad kan vi bruge droner til? 
▪ Kan den nye teknologi hjælpe os med Co2 regnskabet? 

 
o Banetyper (græs, kunst og hybrid) 

▪ Kunstgræs - Udfasning af SBR-gummigranulat og alternative infills-
typer  

▪ Er hybridbaner løsningen? 
• Pris for forberedelse og oplæg, transport mv.  10.000 kr 
• Pris forplejning deltagere  2500 kr. 

Ansøgning til oplæg omkring boldbaner i alt:  12.500 kr 

 

Indkøb af robotplæneklipper til boldbaner 
 
Vi har sammen med Vej&Park, drøftet muligheden for selv at stå for klipning og kridtning 
på ét af kommunens anlæg for boldbaner i en testperiode. Vi kan se at kvalitet og pris på 
de robotter der er på markedet nu, gør at det kunne være et fornuftigt alternativ til en 
fremtidig udlicitering, men det kræver en mere grundig testperiode.  
Dette ville vi gerne arbejde videre med, i samarbejde med fodboldklubberne. 
 
Idrætsanlægget råder i forvejen over en robot-kridtmaskine. Denne benyttes til 
specialopgaver, samt til at bistå i de tilfælde hvor der har været nedbrud i Hededanmarks 
udstyr eller leverance. 
Denne mulighed ville vi også have på klipningen, hvis Idrætsanlæg/kommune råder over 
en egen robotklipper. 
 
Robotklipper ville også kunne anvendes på øvrige arealer som pt. ikke er udliciteret til 
Hededanmark og derved sikre endnu bedre betingelser for krolfspillere m.fl. 
 
Ansøgning til indkøb af Robotklippemaskine   285.000 kr. 
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